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Algemeen Jaarverslag 2022 

 
 

Van het Secretariaat: 

 

Algemeen 

 

Beste medewerkers. 

Dit jaarverslag is samengesteld uit bijdragen van verschillende 

medewerkers die een speciale taak in de Wereldwinkel hebben. Het is een 

waaier geworden van persoonlijke ervaringen, mededelingen en 

schrijfstijlen die zo kenmerkend zijn voor meerdere collega’s. Het geheel 

is een informatief, uitgebreid, aantrekkelijk, gevarieerd en leesbaar 

Jaarverslag geworden met hier en daar wat overlap.  

Aan allen, hartelijk dank voor jullie bijdragen. 

 

Bestuur 

Januari 2022 bestaat het bestuur uit: 

 

Voorzitter    Lenneke Rozestraten 

Penningmeester   Hans Smit 

1e Secretaris   Jetty de Wolff  

2e Secretaris  Hettie van Haaften 

Lid    Adrie Rozema, winkelmanager 

Lid     Hans de Graaf, roostermaker 

 

Het bestuur kwam 6 maal bij elkaar voor de reguliere 

bestuursvergaderingen. In januari was er een extra bestuursvergadering 

na de verlossende laatste persconferentie, die het mogelijk maakte dat de 

winkel weer zonder beperkingen open kon na 2 ingrijpende Coronajaren. 

 

In het voorjaar heeft een stagiaire van het Groene hart Lyceum haar 

maatschappelijke stage van 30 uur volbracht. Het was voor haar en ons 

een prettige en leerzame ervaring.  
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Medewerkers 

In dienst per 01-01-2022  28 vrijwilligers 

Nieuw in 2022    +1 vrijwilliger 

Vertrokken in 2022   -1 vrijwilliger 

In dienst per 31-12-2022  28 vrijwilligers 

 

Dit jaar heeft de 1e secretaris ons ook weer maandelijks een pakkende 

Nieuwsbrief gestuurd. Er was in de Nieuwsbrieven aandacht voor 

actualiteit, nieuws van het bestuur, nieuws uit de winkel over o.a. 

prijsstijgingen, nieuwe producten en informatie over activiteiten 

betreffende o.a. het Huis van Duurzaamheid, Jaarmarkt, Fair Trade 

vrijwilligers dag en de jaarlijkse feestavond. Verschillende collega’s is 

gevraagd iets te schrijven over hun specifieke werkzaamheden en 

ervaring en daarmee extra inzet voor de Wereldwinkel. Kortom de 

Nieuwsbrieven zijn een aantrekkelijk bindend onderdeel geworden in onze 

onderlinge samenwerking.  

 

Door inzet van onze roostermaker en twee invallers is er maandelijks 

duidelijkheid over wie wanneer wordt verwacht om te werken in de winkel. 

Saamhorigheid, zorg en verantwoordelijkheid van alle vrijwilligers 

onderling, zorgen ervoor dat er zo nodig geruild kan worden en open 

plaatsen tijdig worden ingevuld.  

 

Tijdens de Algemene Leden Vergadering, begin april, maakte de 

penningmeester bekend dat hij, volgens schema na 4 jaar, in 2023 zijn 

functie neerlegt. Hij vraagt de vergadering mee te denken over een 

oplossing. 

 

De leeftijdsgrens om te stoppen is losgelaten. Zolang vrijwilligers het leuk 

vinden te blijven werken, dit mentaal en fysiek aankunnen, wordt er bij 75 

jaar geen grens getrokken.  

 

De besteding van € 350,- voor een goed doel is naar Mothers Union 

gegaan, een project van kerkinactie om kwetsbare vrouwen en kinderen in 

Oeganda sterk te maken. 

 

Tijdens de Medewerkersvergadering in november is gevolg gegeven aan 

het besluit een vertrouwenspersoon aan te stellen, die in lastige situaties 

een luisterend oor kan bieden en advies kan geven. De 

vertrouwenspersoon is dan ook hartelijk verwelkomd. 
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De ARBO werd door een medewerker opnieuw onder onze aandacht 

gebracht.  

 

Het beleidsplan 2018 t/m 2022 zal voor de komende 4 jaar worden 

aangepast. 

 

 

Van de Voorzitter: 

 

Het jaar 2022 is voor de wereldwinkel Alphen aan den Rijn rustig 

verlopen. In januari nog een coronadip waardoor we weer gesloten waren, 

maar dat verlies is in de overige maanden redelijk ingelopen. 

 

Er is hard gewerkt om de winkel een professioneler aanblik te geven. 

Alle artikelen zijn goed zichtbaar en de foodartikelen zijn gereduceerd tot 

koffie, thee, chocolade en wijn. 

 

Iedereen heeft een cursus gevolgd om beter inzicht te krijgen in het 

gebruik van de kassa. Ook het noteren en opzoeken van relevante 

informatie is gedeeld. 

De verkoop verliep in 2022 naar wens, maar kan natuurlijk altijd beter. 

 

De inkoop heeft zorg gedragen voor een aantrekkelijk assortiment. 

 

In 2022 hebben we kennis gemaakt met een vertrouwenspersoon. 

 

Een medewerker heeft afscheid genomen; dit hiaat is gelukkig opgevuld, 

zodat het rooster weer klopt. 

 

Op het persoonlijke vlak hebben enige collega’s het zwaar (gehad). 

We zorgen met elkaar dat er steun gegeven wordt, waar nodig en 

gewenst. 

 

Goed samenwerken werpt zijn vruchten af. 
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Van de Penningmeester: 

 

Financiën in 2022 

In het begin van 2022 zijn we nog een aantal weken gesloten geweest, 

maar verkochten we nog wel via de etalage. Al vlot kon de winkel weer 

open zoals we dat gewend waren. De deur weer open en de klanten 

kwamen weer boodschappen doen. De omzet schoot omhoog. Met 2019 

als laatste ijkpunt voor de coronajaren hebben we een geweldig eerste 

halfjaar gehad. In de zomer was er enige stagnatie in de groei en het 

najaar/winter bleef echt achter bij de omzet zoals we die in 2019 hebben 

gehad. We hebben de 60.000 niet gehaald. Maar eerlijk is het ook om te 

vermelden dat we de begroting ruimschoots (50.000) hebben overtroffen. 

Het achterblijven van de verkoop in het najaar is mede veroorzaakt 

doordat we dit jaar nagenoeg geen kerstpakketten hebben verkocht. 

Wellicht een trend waar we in de toekomst rekening mee moeten houden. 

 

Sinds jaren hebben we in 2022 te maken gehad met een huurverhoging. 

Gelukkig hadden we daar in de begroting al rekening mee gehouden. We 

betalen nu € 15.300 op jaarbasis.  

 

Doordat we in de afgelopen jaren veelvuldig gesloten zijn geweest, waren 

de energiekosten laag. Dat is in 2022 gaan veranderen. Niet alleen het 

volume aan gebruikte energie gaat weer omhoog maar ook de prijs van 

energie is, door geopolitieke spanningen, omhooggeschoten. Hierdoor 

waren we in 2022 bijna 2 keer zoveel kwijt aan energie dan begroot. Ook 

de vooruitzichten voor 2023 zijn onzeker. 

 

In de begroting is € 500,- opgenomen voor advertenties en PR. Van dit 

bedrag is maar een klein gedeelte benut. In 2023 willen we daar toch 

meer aandacht aan besteden en hebben daarom, opnieuw € 500,- 

opgenomen in de begroting. 

 

Al met al was de omzet hoger dan begroot en de kosten zijn gelijk aan de 

begroting. Met als uitkomst dat het gerealiseerde resultaat op een tekort 

van - € 1.045 is uitgekomen en niet op het tekort van - € 5.050. Hieruit 

blijkt dat verkopen loont. 2022 was een prachtig jaar. 
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Van de inkoop Wierook: 

 

Wereldwinkel en wierook zijn onlosmakelijk met elkaar verbonden en dus 

ook niet weg te denken uit ons assortiment en vindt gestaag zijn weg naar 

geïnteresseerde klanten. 

Mogelijk door de spirituele opleving die wij constateren klimt ook de 

verkoop van wierook mee omhoog. 

 

 

Van de winkelmanager: 

 

Winkelzaken 

Na de sluiting van 3 weken in januari vanwege de coronamaatregel, zijn 

we weer met goede moed en enthousiasme begonnen aan het nieuwe 

jaar. 

De verkoop verliep al vrij snel goed, ondanks de prijsverhogingen van de 

meeste artikelen. 

 

Er was sinds 2 jaar weer een Jaarmarkt georganiseerd en we hebben een 

kraam voor de winkel gehuurd. De verkoop verliep goed, mede doordat de 

klanten ook onze winkel bezochten en juist hier het meeste hebben 

uitgegeven. 

Ondanks de prijsverhogingen hebben we een prima omzet gedraaid, met 

name in de laatste maanden met de Sint- en Kerstaankopen. 

Dit heeft zeker te maken gehad met de geweldige aankopen van de 

kunstnijverheid door de dames van de inkoop. 

Ons assortiment was heel divers en dat is aantrekkelijk! 

 

Helaas is ook dit jaar de verkoop van kerstpakketten heel mager geweest. 

 

Inkoop food 

We hebben dit jaar het besluit genomen om de foodafdeling voor een deel 

te saneren. Het grootste deel hebben we met een korting van 30% 

verkocht en aan het einde van het jaar was er niet veel over. 

We gaan verder met koffie, thee, chocolade en wijn, omdat hier veel 

vraag naar is. Helaas zijn ook hiervan de prijzen wederom gestegen. 
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Inkoop kunstnijverheid 

In het begin van het jaar kregen we te maken met het feit dat er, 

vanwege corona en vervoersproblemen, moeilijk nieuwe artikelen te 

krijgen waren. 

Maar deze problemen waren gelukkig vrij snel opgelost en was er weer 

genoeg voorraad bij de importeurs. Gelukkig zit er weer progressie in de 

verkoop, ondanks de ook hier behoorlijke prijsverhogingen. 

Vanwege de goede verkoop van met name de duurdere artikelen zijn we 

regelmatig naar Culemborg geweest voor nieuw voorraad. 

Ook kopen we regelmatig online kunstnijverheid in. 

 

 

Van de medewerker PR en ARBO: 

 

Facebook 

Gemiddeld 5 keer per maand werd er een berichtje met een of meer foto’s 

op Facebook geplaatst. Het gemiddeld aantal bezoekers per bericht was 

100. Qua aantal berichtjes en qua aantal bezoekers was de maand 

december op Facebook de drukste maand. Er werden die maand 6 

berichten gepost. Het hoogste aantal bezoekers (259) betrof een bericht 

in die maand. Dit bericht ging over deelname aan de koopavonden in 

december. 

 

 

Website 

Het aantal bezoekers aan de website was in 2022 totaal: 5809. Dat was 

ongeveer 1000 minder dan in coronajaar 2021. Waarschijnlijk werd er 

tijdens de gedwongen sluiting van de winkel meer op de website gekeken. 

November was evenals verleden jaar de drukste maand, het aantal 

bezoekers was 749. 

Het gemiddelde aantal bezoekers per dag was 16. We zijn verdergegaan 

met de verbouwing van de website. Onder assortiment werden de 

pagina’s kunstnijverheid, food, spiritueel en sieraden toegevoegd. 

 

Instagram 

De inkoop medewerker heeft voor frequente plaatsing van foto’s op 

Instagram gezorgd. 
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PR 

Via de website en Facebook is tijdens de Lockdown bekend gemaakt hoe 

klanten ondanks de sluiting toch artikelen konden bestellen. Bestellen kon 

via de site, via e-mail en telefonisch. Gelukkig maakten veel klanten 

gebruik van deze mogelijkheid. 

In september werd er in Alphen aan den Rijn in het Irenebos een 

natuurmarkt georganiseerd. Wereldwinkel Alphen aan den Rijn was met 

duurzame artikelen ook aanwezig op deze markt. De kraam werd druk 

bezocht. 

In december werd naar circa 200 klanten een digitale nieuwbrief 

verzonden met informatie over de acties rond de feestdagen. Voor het te 

winnen kerstpakket werden 107 strookjes ingevuld. 

De PR-medewerker bezocht namens de Wereldwinkel driemaal het 

Alphense Duurzaamheid café. 

De Wereldwinkel heeft voor de jaarlijkse braderie in de Bron en voor het 

Alphens Dictee een prijs ter beschikking gesteld. 

 

ARBO 

In oktober vond de jaarlijkse ARBO-controle plaats. Tijdens de 

medewerkersvergadering in november werd een kleine presentatie over 

de Arbowet gegeven. 

 

 

April 2023, 

Hettie van Haaften, secretaris 

 


